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Sammanställning av synpunkter från 
pensionärsrådet till nämnden 28 maj

Bromma stadsdelsförvaltning har på grund av pågående corona- 
smittspridning och rekommendationer från Folkhälsomyndigheten 
inte kallat pensionärsrådet till sammanträde inför nämndens 
sammanträde den 28 maj 2020. Ledamöterna har istället fått tillgång 
till samtliga handlingar via post eller mail och har haft möjlighet att 
inkomma med synpunkter.

De inkomna synpunkterna har inkommit från enskilda medlemmar 
och sammanställs nedan.

2.  Medborgarförslag om utegym i Beckomberga
Ett bra förslag. Det behövs möjligheter till träning utomhus för 
Beckombergaborna och boende i närområdet och det finns inget 
utomhus gym i närheten. Grönområdet mellan Torgnyvägen och 
Martebogatan förordas. Det är lätt att ta sig dit utan bil. Det finns 
även möjligheter att kombinera aktiviteten på gymmet med löpning 
på olika löparslingor. Många förskolebarn passerar förbi och ett 
gym kan ge dem goda förebilder. Ett utomhus gym kommer 
sannolikt påverka de boendes fysiska och psykiska hälsa på ett 
positivt sätt.
Delar av området av utomhus gymmet bör anpassas för seniorer. 
Inspiration till redskap kan hämtas från andra kommuner och 
länder. Träning minskar risken för fallskador och sannolikt även för 
depressioner, en kunskap som bör väga tungt vid den kommande 
behovsprövningen av ett utomhus gym. 

3.  Medborgarförslag om bygge av Padelbanor på 
Tranebergsängen
Den f.d. tennisbanan vid Tranebergsängen har varit mycket lite 
använd trots att det varit en bra bana som inte kostat något att 
använda och inte har behövt bokas. Bra vintrar har banan spolats till 
skridskobana och ibland har där funnits spelare/åkare. Förslaget 
med Padelbana är mera i tiden och kommer att bli mer använd än en 
tennisbana. Tranebergsängen är en mer ”folklig” park, med 
skejtramp, boulebana, lekplatser för barn, picnic etc. och det är 
roligt när ängen används av de kringboende. 
Yrkar på stöd för PADELBANA, inte tennisbana, eftersom det vore 
synd med en yta som tas i bruk för ett så begränsat nyttjande.

5.  Tertialrapport 1 2020
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Svårt att kommentera något som i stort sett helt ändrats efter 
tidigare planering och då covid -19 påverkar all äldreomsorg i så 
hög grad.  

1.2.
En intressant redogörelse med högt ställda mål som, om de 
genomförs, har betydelse för att äldre ska kunna känna trygghet och 
vara stolta över hembygden.

1.5
Det blir uppenbart hur viktigt det är att personalen behärskar 
svenska språket för att kunna ta emot och ge instruktioner, bland 
annat hygienföreskrifter. Det behövs säkert mer utbildning och 
handledning inom detta område. Däremot kan man väl  i 
fortsättningen ifrågasätta behovet av undersköterskeutbildning. 
Personalen inom äldrevården har under coronaepidemin blivit 
uppmärksammad i alla medier både för sina insatser men även för 
arbetsförhållandena. Lämplig utbildning, delaktighet, inflytande och 
handledning som nämns i rapporten är viktigt med tanke på 
rekrytering. Kanske några av de som nu ställt upp i krisen stannar 
kvar i yrket.

Det är synd att flera planerade projekt försenas. De välfärdstekniska 
implementationerna behöver komma igång liksom det nya 
schemaläggningsprogrammet.
Tråkigt att det just nu är svårigheter att rekrytera dietister som så väl 
behövs. De skulle i högre grad även behöva vara involverade i 
hemtjänsten.

Hela äldreomsorgen har visat sig skör och sämre fungerande i en 
allvarlig kris. Hoppas verkligen att staden med dess stadsdelar gör 
en ordentlig analys av vad som skett under coronapandemin. Sett 
över staden tycks mycket inte ha fungerat. Man kan fundera på om 
verksamhetsrapporteringen verkligen speglar verksamheten med 
alla dess aspekter. För att få en bättre uppföljning borde man i högre 
grad följa upp 

- anställningsformer
- kompetensnivåer
- organisation och ledning
- beredskap för kriser i form av organisation, rutiner, 
  förrådshållning mm.

Det är bra för både den äldre och den yngre att ungdomsbesöken i 
verksamheten ska utökas.
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2.2  
Det byggs inte tillräckligt enligt ambitionen ” tätt attraktivt och 
funktionsblandat utifrån människors och verksamheter behov ” 
vilket skulle innebära en bra fungerande boendemiljö med närhet 
till förskolor, grönområde och service. Detta med tanke på att man 
nu uppmärksammar äldres ensamhet som ett växande behov och 
med den ökande äldre befolkningsutvecklingen, vi blir äldre. 
Byggandet av bostäder, serviceboende etc har alldeles för låg takt 
och tillräckligt antal.

2.5
Biologisk mångfald - positivt även för äldre som, om så önskas, kan 
få njuta av mångfalden.

Budgetjusteringar
Trygghetsskapande åtgärder - de angivna förslagen har stor 
betydelse även för oss äldre.

Klimatinvestering 
Sopkorgarna kommer sannolikt medföra mindre sopor fritt ute i 
markerna. Att man vill testa solcellskomprimering bör bifallas.

9.  Medborgarförslag – Vi är fågelräddare
Ett fint initiativ från barnen, också fint att förvaltningen vill ha 
fortsatt dialog. Genom denna handling kommer barnen känna att de 
är delaktiga och värda att lyssnas på. 

11. Remiss Motion om att årligen erbjuda utbildning i hjärt-
lungräddning till förskolelärare
Det är bra att det finns allt fler hjärtstartare. Det är även en fråga för 
pensionärsorganisationerna att ta upp frågan om hjärtstartare i 
lokaler där det vanligtvis vistas en större grupp äldre. Föreskrifter 
för detta saknas.
 
12. Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för del av 
Geografiboken 1 m.fl i stadsdelen Abrahamsberg
Beträffande planerat vård- och omsorgsboende:
 byggnaden ligger väldigt nära Västerled som är en relativt 

tungt  trafikerad genomfartsled för boende i intilliggande 
delar av Bromma. Önskvärt vore om det gick att dra in 
byggnaden något.

 Det förvånar att förvaltningen ställer sig i grunden positiv 
till förslaget:
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- en stor institutionsliknande koloss på ett litet utrymme 
planeras in i den annars ganska luftiga bebyggelsen i 
Abrahamsberg? Det borde vara möjligt att utforma ett 
mindre och mer inbjudande, konstruktivt anpassat förslag. 
-  utemiljön sägs i förslaget vara  av stor betydelse men här 
finns få möjligheter att vistas utomhus i nära anknytning till 
den stora byggnaden. De närmaste grönområdena är smala 
remsor utmed genomfartsleden Västerled, men kallas i 
förslaget ”omgivande skogsområden”. 

I förslaget beskrivs hur man vill  "på ett respektfullt sätt skapa 
förutsättningar för ett urbant stråk längs Västerled och möjliggöra 
centrumändamål i entréplan.” Vad avses och är detta önskvärt 
utmed den högtrafikerade genomfartsleden?  

Parkeringsmöjligheter saknas. Trafiksituationen måste beaktas.

Enligt utskicket till oss i PR bjuds vi in till ett samråd om förslaget, 
vilket idag stannar vid att vi får ge skriftliga synpunkter. Vi 
förutsätter att samrådet inte är avslutat. 

16. Protokoll – Förvaltningsgruppen nr 9
Frågan är om inte dålig ordförståelse/språkkunskap också är en 
riskfaktor. Att förstå information och kunna förklara för andra är 
nödvändigt för att kunna ge god och en trygg vård. Studier på betald 
arbetstid?

19. Svar på medborgarförslag om att bygga träbelagt 
soldäck/sittplatser vid Tranebergs fritidspark
Ett mycket bra förslag att bygga ett trädäck vid ängens övre del vid 
gatan. En plats där man kan pausa och sitta och titta på ängens 
aktiviteter.

22. Svar på skrivelse från Vänsterpartiet om hur stadsdels-
förvaltningen arbetar för att minska spridning av covid-19 i 
hemtjänsten och på äldreboenden
De åtgärder som förvaltningen beskriver i sitt svar till Lillemor 
Samuelsson m fl gör att man känner att smittspridningen hålls 
tillbaka i möjlig grad. En eloge till alla inblandade.

Tack till förvaltningen för det arbete som framgår av förvaltningens 
rapport och av förvaltningsgruppens protokoll nr 9. 
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